



NEWS FROM YOUR MUNICIPALITY

ALWAYS BE PRUDENT

OCTOBER 2023

ISSUE NO. 106

COMMUNITY INFORMATION

RM OFFICE OPEN!

Masks are now optional. Taxes can be conveniently paid online at most financial institutions or you can come in and pay using debit, cheque or cash. Credit card payments can only be made online via plastiq.com Upcoming council meetings Oct 4 and 18, 2023

For upcoming events and activities please contact: **St Laurent Recreation Director Tammy Hiebert** sld.recdirector@mymts.net Text or call 204-739-3583 Please check St Laurent & District Recreation Commissions Facebook page or the Recreation bulletin board at the Welcome Centre for updates

Old Fashion Church

BAZAAR

Sunday, November 26, 2023
St. Laurent Parish Hall
Doors open at 11:30-2:30
Silent Auction...50/50 Draw
Fish Pond & Kids Games
Bake Sale, Craft & Rummage Sale

Sucre à la crème
Canteen

PRIZE BINGO @ 3:30 PM

Everyone Welcome

Come have fun and support your local Parish!!

For donations please contact: Debbie 646 2881/
Roberta 646 2850/ Marion 646 2899/ Jay 646 2684

FIRE DEPARTMENT NEWS!

The RM of St. Laurent Fire Department is always looking for new volunteers. Please contact the Fire Chief Roger Leclerc at 204 861 0269 if interested.

REMEMBER! For burn permits please contact the Fire Chief. There is no fee for this permit.

A reminder to check for burn bans prior to setting off fireworks.

There are new requirements for burn pits, fire pits and warming barrels. They are all available for viewing in the new Fire Department by-law which can be viewed by visiting our website or contacting the RM office.

We are always open to donations for new equipment. Your donations can be made at the RM office and you will be given a tax deductible receipt.



National Indigenous Veterans Day Commemorations are being held in St. Laurent, MB on November 8. Keep an eye out for the Royal Canadian Air Force's 435 Transport and Rescue Squadron to conduct a flyby at around 11:00 am. If you haven't already noticed please drive along St. Laurent Veterans Memorial Rd. to view over 90 banners commemorating our Veterans who made the ultimate sacrifice for our freedom!

The RM wishes to congratulate Denise Allard as our new Economic Development Officer. Denise has lived in St. Laurent all her life, has raised her family here and is passionate about her community. We wish Denise all the best in her position.

RURAL MUNICIPALITY OF ST. LAURENT

TENDER FOR IMPROVEMENTS TO DRAINAGE WILSON'S CREEK

Approximately 3.5- 4 miles of natural interior drainage line located at NE 9 17 4W, NW10 17 4W, SW 10 17 4W, SE 10 17 4W, NW 2 17 4W, SE 2 17 4W

Tenders are invited to unblock drainage, scrape and remove debris to a 12 inch depth from top and make clear the drainage heading northwest to Wilson's creek at Hwy 6 from PR415. Work to continue west from Hwy 6 to the waters edge. Tender to include installation of culverts (supplied by the RM) at three (3) crossings located throughout the cleanout area on various private property and including some minor alterations of access routes and berms.

Tenders must be submitted by 4:30 pm November 8, 2023, and can be sent to the attention of the CAO, marked "Municipal Drainage Tender Wilson's Creek" to Box 220, St. Laurent, MB ROC 2S0 or emailed to cao.rmstlaur@mymts.net

IMPORTANT!

This work will be done on private properties, owned by seven different landowners. Some will have specific requests for entry. Some have cattle and gates that must be closed immediately after entry. Respecting the landowner is paramount, as you will be representing the RM of St. Laurent. You will also be responsible for keeping the area as clean as possible with your machinery.

Please provide bids on a complete project basis.

Maps will be made available at the RM of St. Laurent office located at 16 Veterans Memorial Rd. or can be requested by sending an email to admin.rmstlaur@mymts.net

Lowest or any tender not necessarily accepted.

Billie Jean Oliver / CAO
PO Box 220
St. Laurent, Manitoba
ROC 2S0
204-646-2259

ST. LAURENT CO OPERATIVE RECREATION CENTRE INC.

Thank you to everyone who came out this early October in support of the Rec Centre AGM. Congratulations to all of the newly elected Board Members.

EXECUTIVE:

Dave Hiebert - President
Christine Chartrand - Vice President
Marion Furey - Treasurer
Amanda Smith - Secretary

DIRECTORS:

Fallon Lesperance
Cailey Anderson Johnson
Third Open Position

NON BOARD POSITION:

Bingo Chairperson - Marion Furey

A very special Thank you to the retiring board who must have been in their positions for over 10 years.

Noeline Wiebe - President
Greg Morden - Vice President
Sandy Morden - Treasurer
Marion Furey - Secretary
Rachel Allard
Crystal McKay
Darvin LePine

RM Staff

Billie Jean Oliver, CAO

Lorna Hildebrandt, FT Assistant CAO

Paul Belair, PT Assistant CAO

Denise Allard, EDO

Contact us:

Phone: 204-646-2259

Fax: 204-646-2705

Email: rmstlaur@mymts.net

Web:

www.rmstlaur.com

16 St. Laurent
Veterans Memorial Rd
Box 220
St. Laurent, MB
ROC 2S0



LES NOUVELLES DE VOTRE MUNICIPALITÉ

TOUJOURS PRUDENT

OCTOBRE 2023

PUBLICATION NO 106

RENSEIGNEMENTS COMMUNAUTAIRES

BUREAU DE LA MUNICIPALITÉ OUVERT !

Le port du masque est facultative. Les taxes peuvent être commodément payées en ligne dans la plupart des institutions financières ou vous pouvez venir payer par carte de débit, chèque ou espèces. Les paiements par carte de crédit ne peuvent être effectués qu'en ligne via plastiq.com. Prochaines réunions du conseil le 4 et 18 Octobre, 2023

Pour les événements et activités à venir veuillez contacter Directeur des loisirs de Saint Laurent Tammy Hiebert
sld.recdirectir@mymts.net
2047393583
Veuillez consulter la page Facebook des commissions des loisirs de St Laurent ou le babillard des loisirs du centre d'accueil pour les mises à jour.

Employées de la M.R.

Billie Jean Oliver,
Agente administrative principale

Lorna Hildebrandt,
Adjointe à l'agente administrative principale

Paul Belair, Adjointe à l'agente administrative principale

Denise Allard,
Agent de développement économique

Pour nous joindre :

Téléphone:
204-646-2259

Télécopieur:
204-646-2705

Adresse courriel:
rmstlaur@mymts.net

Site Web:
www.rmstlaurent.com

16 Chemin Mémorial des anciens combattants de Saint Laurent
Case postale 220
Saint-Laurent, MB
R0C 2S0

Eglise à l'ancienne

BAZAR

dimanche 26 novembre 2023
Salle paroissiale Saint-Laurent
Ouverture des portes de 11h30 à 14h30
Enchères silencieuses... tirage 50/50
Étang à poissons et jeux pour enfants
Vente de pâtisseries, vente d'artisanat et de fouille.
Sucre à la crème
Cantine
BINGO PRIX à 15h30
Bienvenue à tous
Venez vous amuser et soutenir votre paroisse locale !!

Pour les dons, veuillez contacter : Debbie 646 2881/ Roberta 646 2850/ Marion 646 2899/ Jay 646 2684

NOUVELLES DES POMPIERS !

Le service d'incendie de la MR de Saint-Laurent est toujours à la recherche de nouveaux bénévoles. Veuillez contacter le chef des pompiers Roger Leclerc au 204 861 0269 si vous êtes intéressé. SOUVIENS-TOI! Pour les permis de brûlage, veuillez contacter le chef des pompiers. Il n'y a pas de frais pour ce permis. Un rappel pour vérifier les interdictions de brûlage avant de déclencher des feux d'artifice. Il existe de nouvelles exigences concernant les brûloirs, les foyers et les barils chauffants. Ils peuvent tous être consultés dans le nouveau règlement du service d'incendie qui peut être consulté en visitant notre site Web ou en contactant le bureau de la RM. Nous sommes toujours ouverts aux dons pour de nouveaux équipements. Vos dons peuvent être effectués au bureau RM et vous recevrez un reçu déductible d'impôt.



Les commémorations de la Journée nationale des anciens combattants autochtones auront lieu à Saint-Laurent, au Manitoba, le 8 novembre. Gardez un œil sur le 435e Escadron de transport et de sauvetage de l'Aviation royale canadienne qui effectuera un survol vers 11 h. Si vous ne l'avez pas déjà remarqué, veuillez emprunter le chemin des anciens combattants pour voir plus de 90 bannières commémorant nos anciens combattants qui ont fait le sacrifice ultime pour notre liberté !

La MR souhaite féliciter Denise Allard à titre de nouvelle agente de développement économique. Denise a vécu à Saint-Laurent toute sa vie, y a élevé sa famille et est passionnée par sa communauté. Nous souhaitons à Denise tout le meilleur dans son poste.

MUNICIPALITÉ RURALE DE ST. LAURENT

APPEL D'OFFRES POUR L'AMÉLIORATION DU DRAINAGE LE RUISSEAU WILSON

Environ 3,5 à 4 miles de conduite de drainage intérieure naturelle située à NE 9 17 4W, NW10 17 4W, SW 10 17 4W, SE 10 17 4W, NW 2 17 4W, SE 2 17 4W

Les soumissionnaires sont invités à débloquer le drainage, à gratter et à enlever les débris jusqu'à une profondeur de 12 pouces à partir du haut et à dégager le drainage se dirigeant vers le nord-ouest jusqu'au ruisseau Wilson, à l'autoroute 6, à partir de la PR415. Les travaux continueront vers l'ouest à partir de l'autoroute 6 jusqu'au bord de l'eau. L'appel d'offres comprend l'installation de ponceaux (fournis par la MR) à trois (3) passages situés dans toute la zone de nettoyage sur diverses propriétés privées et comprenant quelques modifications mineures des voies d'accès et des bermes.

Les offres doivent être soumises au plus tard à 16 h 30 le 8 novembre 2023 et peuvent être envoyées à l'attention du directeur général, avec la mention « Municipal Drainage Tender Wilson's Creek » à la boîte postale 220, Saint-Laurent, MB R0C 2S0 ou par courriel à [@mymts.net](mailto:cao.rmstlaur)

IMPORTANT!

Ces travaux seront réalisés sur des propriétés privées appartenant à sept propriétaires fonciers différents. Certains auront des demandes d'entrée spécifiques. Certains ont du bétail et des portes qui doivent être fermées immédiatement après l'entrée. Le respect du propriétaire foncier est primordial, puisque vous représenterez la MR de Saint-Laurent. Vous serez également responsable de garder la zone aussi propre que possible avec vos machines.

Veuillez fournir des offres sur la base d'un projet complet.

Des cartes seront disponibles au bureau de la MR de Saint-Laurent situé au 16, chemin des anciens combattants ou peut être demandé en envoyant un courriel à admin.rmstlaur@mymts.net

L'offre la plus basse ou toute autre offre n'est pas nécessairement acceptée.

Billie Jean Oliver / directrice générale
Boîte postale 220
Saint-Laurent, Manitoba
R0 2S0
204-646-2259

CENTRE DE LOISIRS COOPÉRATIF SAINT LAURENT INC.

Merci à tous ceux qui sont venus ce début octobre pour soutenir l'AGA du Rec Centre.

Félicitations à tous les membres du conseil d'administration nouvellement élus.

EXÉCUTIF:

Dave Hiebert – Président
Christine Chartrand – Vice-présidente
Marion Furey – Trésorière
Amanda Smith – Secrétaire

DIRECTEURS :

Fallon Lespérance
Cailey Anderson Johnson
Troisième poste ouvert

POSTE HORS CONSEIL :

Présidente du bingo – Marion Furey

Un merci très spécial au conseil d'administration sortant qui doit occuper son poste depuis plus de 10 ans.

Noéline Wiebe – Présidente
Greg Morden – Vice-président
Sandy Morden – Trésorière
Marion Furey – Secrétaire
Rachel Allard
Crystal McKay
Darvin LePine